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 گزارش كوتاهي از سفر 
دبيركل حزب مردم سالاري  به  استان  هرمزگان

مصطفی کواکبیان، دبیر کل حزب مردم سالاری، روز سه شنبه 1403/11/2 با 
استاندار هرمزگان، دکتر اشوری، دیدار و گفت وگو کرد. در این دیدار کواکبیان 
بر اهمیت درک درست از آرای مردم و اجرای سیاست های کارآمد در راستای 
آشــتی مردم تاکید و همچنین با اشــاره به گلایه اصلاح طلبان مبني بر عدم 
تغییرات در اســتان، بر اســتفاده از نیروهای متخصص و کارآمد در مدیریت 

استان تأکید کرد.
دکتر اشــوری نیز با بیان اینکه پروژه وفاق و شکل گیری گفتمان در حکمرانی 
مسیر خوبی را طی می کند، افزود: تغییرات براساس شایسته سالاری به زودی 
آغاز خواهد شد. آشــوری همچنین به اهمیت استفاده از فناوری های نوین و 
بهره وری از منابع موجود برای بهبود شرایط اقتصادی و اجتماعی استان اشاره 
کرد. وی خاطر نشان کرد انتقال پایتخت اقتصادی به شرق استان نیز از اقدامات 

مهمی است که در حال پیگیری می باشد.
همچنین در جلســه ای با حضور مصطفی کواکبیان، اعضای احزاب اســتان و 
اســتاندار محترم، روند شکل گیری خانه احزاب در استان هرمزگان شرح داده 
شد. در این جلسه، مقرر گردید که احزاب اصلاح طلب، اصول گرا و مستقلین به 
مدت یک سال به صورت چرخشی ریاست خانه احزاب را بر عهده داشته باشند. 
استاندار هرمزگان نیز تاکید کرد که وظیفه احزاب کادر سازی است و بایستی 

بعد از انتخابات نیز بستر آموزشی حزبی برای کادر سازی مهیا شود.
در جمع بندی این جلســه، دبیرکل حزب مردم سالاری با اشاره به اینکه خانه 
احزاب از دولت آقای خاتمی شــروع به کار کرده اســت گفت: قبل از اســتان 
هرمزگان در 1۹ اســتان خانه احزاب راه اندازی شده است. وی تأکید کرد که 
نظام مردم سالار زمانی محقق می شــود که احزاب نقش اساسی در آن داشته 

باشند و انتظار می رود که نظام انتخاباتی بر پایه احزاب صورت گیرد.
در ادامه این سفر جلسه ای نیز با حضور مصطفی کواکبیان، بزرگان اهل سنت 
و امام جمعه اهل سنت برگزار شد. امام جمعه اهل سنت در این جلسه با بیان 
اینکه در جامعه هرمزگان حسادت های اجتماعی بین برادران اهل سنت و شیعه 

وجود ندارد، گفت: به احزاب بایستی اهمیت داده شود.
کواکبیان نیز با تاکید بر اینکه اهالی اهل سنت در پیروزی دکتر پزشکیان نقش 
موثری ایفا کردند گفت: اهمیت حزب در کشــورهای با نظام انتخاباتی حزبی 

باید مورد توجه قرار گیرد.
دبیر کل حزب مردم سالاری در این سفر همچنین با نماینده ولی فقیه، دکتر 
عبادی زاده دیدار و گفت وگو کرد، در این دیدار گزارشــی نیز از نحوه تشکیل 
خانه احزاب در هرمزگان ارائه شــد. کواکبیان در این دیدار به مســائل جوانان 
شامل شغل، اشتغال و مسکن اشاره کرد. نماینده ولی فقیه در هرمزگان نیز با 
اشاره به اینکه فعالیت های دکتر کواکبیان ستودنی است، خاطر نشان کرد بهتر 

است احزاب از دل مردم بیرون بیایند.
کواکبیان در پایان این ســفر در دیدار با اعضای حزب مردم ســالاری و فعالین 
سیاســی، به موضوع انتخابات آمریکا اشاره و اظهار داشت:  ترامپ یک دیوانه 
بیزنس من است که  ما بر اساس معیارهای عزت، حکمت و مصلحت می توانیم 
بــا او مذاکره کنیــم. وی همچنین به اهمیت اجماع داخلــی در جهت ایجاد 
فرصت ها و تعاملات بین المللی تأکید کرد و گفت: نیروهای کارآمد باید بدون 

نگاه جنسیت، قومیت و مذهب مورد استفاده قرار گیرند.

ویژه

مزایده برای فروش زمين 3۰۰ هزار مترمربعی 
پرونده »كينگ مانی«

معاون رئیس کل دادگســتری اســتان تهران در مجتمــع جرایم اقتصادی از 
برگزاری مزایده برای فروش یک قطعه زمین تجاری به مساحت 300 هزار متر 
مربع به منظور احقاق حقوق بیش از ۹0 درصد از شــکات پرونده کثیرالشاکی 
موســوم به »کینگ مانی« خبر داد. به گزارش ایلنا، حجت بهشتی از برگزاری 
مزایده برای فروش یک قطعه زمین تجاری به مســاحت 300 هزار متر مربع 
به منظور احقاق حقوق بیش از ۹0 درصد از شکات پرونده کثیرالشاکی موسوم 
به »کینگ مانی« خبر داد و گفت: بر اساس دادنامه صادره 21 فروردین امسال 
نســبت به شکایت دو هزار و 101 نفر از شکات رای صادر شد و پرونده جهت 

طی فرآیند قانونی به اجرای احکام ارسال شد.
معاون رئیس کل دادگســتری اســتان تهــران در مجتمــع جرایم اقتصادی 
خاطرنشان کرد: همچنین بر اساس دادنامه صادره در 2۹ مهر نسبت به شکایت 
دو هزار و هشــت نفر دیگر از شــکات رای صادر شد و در مجموع در خصوص 
شــکایت چهار هزار و 10۹ نفر از شکات رای به محکومیت متهمان و رد مال 
صادر شــد. وی در ادامه عنوان کرد: با عنایت به اینکه ادعای حدود ۶00 نفر 
از شــکات با نظر کارشناسی دارای اختلاف فاحش است، لذا موضوع به منظور 
بررســی دقیق به هیات کارشناسی ارجاع شد که در حال حاضر توسط هیات 
کارشناسی در حال بررسی است. بهشتی خاطرنشان کرد: بر اساس دو دادنامه 
مذکور، سه متهم این پرونده به ترتیب به 20 سال، 10 سال و پنج سال حبس 
محکوم شدند و اموالی که از آنها شناسایی شد، تقریبا کفاف مطالبات شکات را 
می دهد. معاون رئیس کل دادگستری استان تهران در مجتمع جرایم اقتصادی 
در ادامه عنوان کرد: از جمله اموالی که از متهمان شناســایی شد، یک قطعه 
زمین تجاری به مساحت حدود 300 هزار متر مربع است که حدود هشت هزار 
و 300 میلیارد تومان ارزیابی شــده و تا کنون یک نوبت مزایده برای ســی ام 
دی ماه انجام شد که بدلیل عدم وجود خریدار ملک به فروش نرفت و هم اکنون 

برای روز 14 بهمن ماه سال جاری در نوبت مزایده دوم قرار گرفته است.
وی با اشاره به اینکه در صورت فروش این ملک بیش از ۹0 درصد از شکات به 
حقوق خود خواهند رسید، گفت: دستگاه قضا در راستای تسهیل احقاق حقوق 
شکات آمادگی دارد مســاعدت های قانونی را در جهت فروش و واگذاری این 
ملک اعمال کند، لذا متقاضیان جهت شــرکت در مزایده می توانند به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت به نشانی setadiran.ir مراجعه کنند.

عدلیه

طعنه علی جنتی به مخالفان ظریف
وزیر ارشــاد دولت یازدهم در توئیتی نوشت: هر ایرانی شرافتمند که مصاحبه 
دکتــر جواد ظریف در داووس را در دفاع جانانه از ایران و مقاومت فلســطین 
ببیند احســاس غرور و افتخار می کند. علی جنتی وزیر ارشاد دولت یازدهم و 
دیپلمات پیشین ایران، در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »هر ایرانی شرافتمند 
کــه مصاحبه دکتر جواد ظریف در داووس را در دفاع جانانه از ایران و مقاومت 
فلســطین ببیند احســاس غرور و افتخار می کند. او صدای رسای ملت ایران 
درصحنه جهانی است. آنان که نمی توانند این بالندگی و جوانمردی را ببینند، 

زبان درکام گیرند و عرض خود نبرند.«

احمد زیدآبادی:
به دنبال اعلان جنگ رسمی با آمریکا هستيد؟

یک فعال سیاسی اصلاح طلب به انتقادات از اظهارات محمدجواد ظریف واکنش 
نشــان داد. احمد زیدآبادی، روزنامه نگار و فعال سیاسی اصلاح طلب در کانال 
تلگرامی خود نوشت: »آن محافلی در داخل کشور که محمدجواد ظریف را به 
دلیل اظهاراتش در اجلاس داووس مورد تاخت و تازی بی ســابقه قرار داده اند 
آیا درخواست شان واقعاً این است که آقای ظریف در آنجا اعلام کند؛ »سیاست 
رسمی جمهوری اسلامی ترور دونالد ترامپ است و او را در هر مکان و زمانی که 
در دسترس باشد، خواهد کشت!«؟ این که اعلان جنگ رسمی و علنی با ایالات 
متحده و همۀ متحدانش در ســطح جهان است! این محافل با این نوع علایق، 
اگر خود را دوســت جمهوری اســلامی می دانند که در آن صورت نظام نیازی 

به دشمن ندارد ولی اگر »دوست نما« هستند که آن حکایت دیگری است.«

سوشیال

خبر جدید درباره پيگيری قانون 
انتخابات شوراها 

سخنگوی هیات رئیسه مجلس گفت:یکی از دستورکارهای 
باقی مانده مجلس، ادامه رســیدگی به طرح اصلاح قانون 
انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا است که امیدواریم 
در این دو جلسه، موضوعات باقی مانده این طرح بررسی و 
به تصویب برسد. عباس گودرزی سخنگوی هیات رئیسه ی 
مجلس درباره جلسات قوه مقننه در هفته ی آینده، گفت: 
بر اســاس برنامه ریزی صورت گرفته، مجلس در روزهای 
یکشــنبه و دوشــنبه )۷ و ۸ بهمن ماه( جلسه علنی دارد 
و نمایندگان در این جلســات به بررســی طرح ها و لوایح 

می پردازند.
بنابر روایت تسینم، وی افزود: یکی از دستورکارهای باقی 
مانده مجلس، ادامه رسیدگی به طرح اصلاح قانون انتخابات 
شوراهای اسلامی شهر و روستا است که امیدواریم در این 
دو جلســه، موضوعات باقی مانده این طرح بررســی و به 
تصویب برسد. سخنگوی هیات رئیسه مجلس افزود: یکی 
از موارد مطروحه در طرح اصلاح قانون انتخابات شوراهای 
شهر و روســتا، بحث تمدید یکساله دوره ششم شوراهای 
شــهر و روستا است که این پیشــنهاد از سوی تعدادی از 
نمایندگان دنبال می شــود. نماینــدگان دلایل متعددی 
برای تمدید دوره ششــم شــوراها دارند که ایجاد فرصت 
زمانی برای ثبت نام داوطلبان میان دوره مجلس، برگزاری 
انتخابات تمام الکترونیک شوراها و ایجاد فرصت برای اعمال 
اصلاحیه جدید قانون بر انتخابات آتی شــوراها بخشی از 

دلایل نمایندگان به شمار می رود.

خبر مهم قاليباف درباره اختصاص 
كالابرگ برای یارانه بگيران

رئیس مجلس شــورای اسلامی خاطرنشــان کرد: یکی از 
دغدغه های جدی مجلس در بودجه سال آینده اختصاص 

کالابرگ به دهک های نیازمند جامعه است.
محمــد باقر قالیباف گفت: در شــرایط فعلی ناترازی های 
وجود دارد که برای گره گشــایی مشکلات در این حوزه، 

ورود مردم در این بخش یک ضرورت مهم است.
قالیباف ادامه داد: زمانی پسماند به یک چالش بزرگ برای 
شهرهای شمالی کشور تبدیل شد که مردم در این بخش 
به کارگیری نشدند. رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان 
این نکته که ۹0 درصد از زباله های شــهرهای شمالی باید 
به چرخه مصرف در تولید برگردد، ادامه داد: 10 درصد از 
زباله ها باید به صورت بهداشــتی دفن شود. قالیباف اظهار 
کرد: یکی از دغدغه های جدی مجلس در بودجه سال آینده 
اختصاص کالابرگ به دهک های نیازمند جامعه است. وی 
با اشاره به این مطلب که بدون تردید افراد برخوردار جامعه 
از این کالابرگ استفاده نخواهند کرد، ادامه داد: اختصاص 
کالابرگ به افراد کم برخوردار تا دهک هفتم فشار تورمی را 
بر روی جامعه کارگری و اقشار نیازمند برطرف خواهد کرد.

سليمی:
هيات عالی نظارت به قانون نانوشته 

ایراد گرفته است
عضو هیات رئیســه مجلس درباره انتقــاد نمایندگان به 

ایرادات هیات عالی نظارت توضیحاتی را ارائه کرد.
علیرضا سلیمی عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
در گفت و گــو با ایلنا، درباره انتقاد نماینــدگان به ایرادات 
هیات عالی نظارت مجمه به عدم انطباق احکام برنامه هفتم 
و بودجه و اینکه این کار در واقع باعث می شــود مجلس از 
حیّز انتفاع خارج شود و باید این رویه دارای سازوکار شود، 
گفت: به نظر من اگرچه هیئت عالی قانونی است و ما بحثی 
در ایــن زمینه نداریم و باید بــه کار خودش ادامه دهد اما 
چند نکته در مورد آن مطرح است. وی ادامه داد: اول اینکه 
مواردی که در برنامه آمده و قانون شده دیگر نباید در قانون 
بودجه سنواتی برای آن حکمی بیاوریم. بلکه در اینجا باید 
در جداول و ردیف ها دولت منابع را مشخص کند. اینکه ما 
بیایم همان احکامی که در برنامه اســت را دوباره در قانون 
بودجه تکرار کنیم چه معنایی می تواند داشته باشد چراکه 
ما قانون داریم.  عضو هیات رئیسه مجلس خاطرنشان کرد: 
در قانون برنامه هم آمده است که باید به صورت یک پنجم 
در هر بودجه سنواتی این احکام انعکاس پیدا کند بنابراین 
اینکه مجمع می گوید مجلس قانون برنامه را رعایت نکرده 
به نظر می آید باید در آن تاملی شود و باید توضیح بدهند 
که چرا این ایراد را گرفته اند چراکه وقتی قانون است دیگر 

نیازی به این نیست که ما حکم را تکرار کنیم.

متهم نفتی با تاسيس بانک و ایرلاین 
جدید به صحنه آمد؟

اخیرا پست هایی در صفحه ایکس بابک زنجانی منتشر شده 
است که خبر از راه اندازی یک بانک ارز دیجیتال با عنوان 

»بیت بانک« و یک ایرلاین با نام »دات وان« می دهد.
به گزارش فارس، »بابک زنجانی آزاد نشــده در مرخصی 
هم به ســر نمی برد.« این خبری بود که چند وقت پیش 
اصغر جهانگیر، ســخنگوی قوه قضاییه در نشست خبری 
با خبرنگاران مطرح کــرد و گفت که موضوعات مطروحه 
در خصــوص آزادی و مرخصی و بیرون بودن زنجانی مورد 
تایید ما نیســت. ســه روز قبل از این اظهارنظر ســخنگو 
رسول کوهپایه زاده، وکیل بابک زنجانی عکسی در صفحه 
اینستاگرام خود منتشر کرد که بسیاری از کاربران فضای 
مجازی از آن »آزادی بابک زنجانی« را برداشت کردند. این 
عکس که بابک زنجانی را در کنار شخصی از شیخ نشینان 
خلیج فارس نشــان می دهد در ابتدا در صفحه منتســب 
به بابک زنجانی منتشــر شــده که لوکیشــن آن چهارراه 
جهان کودک تهران زده شــده بود. چهارراهی که یکی از 
ساختمان های بزرگ و معروف یک بانک در آن قرار دارد و 

گفته می شود اخیرا فروخته شده است.
بعــد از این اتفاق موضوع راه انــدازی یک بانک رمزارزی با 
عنوان »بیت بانک« توسط بابک زنجانی در فضای مجازی 
داغ تر شد که پیش از این مطالبی در این خصوص منتشر 
شــده بود. حدود دو ماه پیش در حساب منتسب به بابک 
زنجانی در یوتیوب ویدیویی بارگذاری شــده که عنوان آن 
»از بانک تا بیت بانک« اســت و در آن کارشناســان حوزه 
رمزارز به موضوع بانکداری و ســیر تحول آن از گذشــته 
تا امــروز و نیز موضوع بلاک چیــن و بانکداری رمز ارزی 
می پردازند. مطلبی کــه در این ویدیو جلب توجه می کند 
نریشن آخر آن اســت که می گوید: »بلاک چین به مانند 
زمین حاصلخیزی می ماند که محصولات گوناگونی در آن 
می توان کاشت و برداشــت، اما آنچه مهم است این است 
که فصل کاشت نزدیک اســت و زمین اقتصاد نوین ایران 
حاصلخیز و آماده است. انگیزه و دانش هم در بیت بانک و 
یارانش فراوان است. شاید کمی همت و حمایت نیاز است 
و قدری مهر از ســوی دولتمردان تا روبان اولین شــاهراه 
اقتصادی ایران مبتنی بر رمزارز و فناوری بلاکچین بریده 
شده و فصل نوینی در اقتصاد کشور عزیزمان آغاز گردد.«

مجلس

رویداد

معاون راهبــردی رئیس جمهور در یک 
جلسه پرســش و پاســخ در داووس 
ســوئیس گفت: اگر می خواستیم سلاح 
هسته ای بسازیم، تا الان ساخته بودیم. 
با هدف ساخت  برنامه های هسته ای که 
برنامه  شــبیه  می گیرند،  شکل  سلاح 
هسته ای ایران نیستند و کاملا مخفیانه 

هستند.
به گزارش ایسنا، »محمدجواد ظریف« معاون 
راهبردی رئیس جمهور بامداد دوشــنبه و با 
دعوت رســمی مجمع جهانی اقتصاد، برای 
شــرکت در پنجاه و پنجمین مجمع جهانی 

اقتصاد )داووس 202۵(، راهی سوئیس شد.
پنجاه و پنجمین نشست سالانه مجمع جهانی 
اقتصاد )WEF( با شعار »همکاری برای عصر 
هوشمندی« و با حضور مقامات ارشد دولتی و 
بخش خصوصی کشورهای جهان از 20ژانویه 
به مدت پنج روز در شــهر داووس ســوئیس 

برگزار شد.
او در حاشــیه ایــن مجمع بــا »عبداللطیف 
رشید«، رئیس جمهور عراق، »بورگه برنده«، 
رئیس مجمع جهانی، »اســپن بارت ایدی«، 
وزیر امورخارجــه نروژ اقتصاد، »الکســاندر 
ووجیچ«، رئیس جمهور صربستان دیدار داشته 

است.
همچنیــن به منظور بررســی تحولات اخیر 
و چشــم انداز آینده آســیای غربی و شمال 
آفریقا، جلســه ای با حضور معاون راهبردی 
رئیس جمهور ایران و وزرای امورخارجه منطقه 
و تعدادی از وزرای خارجه کشــورهای خارج 
از منطقــه برگزار شــد و محمدجواد ظریف 
به عنوان دومین سخنران این نشست مواضع 

کشورمان را به تفصیل تشریح کرد.
در ادامــه فعالیت هــای دیپلماتیــک معاون 
راهبردی رئیس جمهــور در داووس، او عصر 
چهارشنبه به سوالات »فرید زکریا« مجری و 

کارشناس سی.ان.ان پاسخ داد.
مقاومت تا زمانی که اشغالگری ادامه 

پیدا کند، باقی خواهد ماند
زکریا در ســوالی مدعی جایگاه ضعیف ایران 
در منطقه شــد و با اشــاره بــه تحولات در 
ســوریه و 1۵ ماه جنگ در غزه و جنگ رژیم 
صهیونیستی علیه حزب الله از معاون راهبردی 
رئیس جمهور درباره جایگاه ایران در منطقه 

پرسید.
ظریف در پاســخ گفت: »اگر به خاطر داشته 
باشید در سال 1۹۸2 اسرائیل در جنگ خود 
علیه لبنان، تا بیروت را اشغال کرد تا مقاومت 
فلســطین را به کل نابود کند. از سال 1۹۸1 
تا 1۹۸۷، جهاد اســلامی، حزب الله و حماس 
شــکل گرفتند. در همین راســتا از دیگران 
می خواهم درباره نابودی حماس، حزب الله یا 
قطع دست های ایران در منطقه رویاپردازی یا 
ابراز خوشنودی نکنند. زیرا مقاومت تا زمانی 
که اشــغالگری ادامه پیدا کند، باقی خواهد 

ماند.
معاون رئیس جمهور تصریح کرد: »مقاومت در 
برابر نسل کشی، اشغالگری و آپارتاید اسرائیل 
حتی پیش از انقلاب اســلامی در ایران وجود 
داشــت. مقاومت دقیقا در زمانی که اسرائیل 
باور داشت مقاومت فلسطین را درهم شکسته، 

قدرت گرفت.«
اعضای محور مقاومت هرگز از ایران 

دستور نگرفته اند
معاون راهبــردی رئیس جمهور تصریح کرد: 
»آن ها )اعضای محور مقاومت( هرگز از ایران 

یا دســتورات آن پیروی نکرده اند. ما از هفتم 
اکتبر اطلاعی نداشــتیم، ما نیز شوکه شدیم، 
زیرا قرار بود بــا آمریکایی ها درباره برجام در 
نهم اکتبر دیدار داشــته باشــیم که به خاطر 
عملیــات طوفان الاقصــی، دیــداری صورت 

نگرفت.«
ظریف در پاســخ به ســوالی دربــاره ادعای 
زکریــا پیرامون »تســلیح نیروهای مقاومت 
توسط ایران« گفت: »اجازه دهید درباره این 
موضوع صحبت نکنیم. بســیاری، بسیاری از 
نیروها و کشــورها را علیه دیگران تســلیح و 
مجهــز می کنند و موفق نبوده انــد. بگذارید 
آشکار بگویم، ما همواره از حقوق بشر حمایت 

کردیم.«
معــاون راهبردی رئیس جمهــور تأکید کرد: 
»اقدامات اســرائیل از لحاظ حقوق بشر، زیر 
نظر دیوان لاهه )دیوان بین المللی دادگستری( 
است. به خاطر حکم دیوان لاهه علیه نتانیاهو 
و وزیر دفاع پیشین اســرائیل )یوآو گالانت( 
آن ها نمی توانند به داووس سفر کنند. رئیس 
اسرائیل به داووس ســفر کرده زیرا به اذعان 
او، او هیچ کســی نیســت وگرنه باید به لاهه 
می رفت. مسئولیتی جدی در اسرائیل ندارد.«

هشــت ســال جنگیدیم و یک اینچ از خاک 
ایران را به دشمن ندادیم

ظریف در پاسخ به ادعای زکریا درباره »نابودی 
پدافندهای هوایی ایران توســط اســرائیل« 

تصریح کرد: »این صرفا یک ادعاست.«
او افــزود: »مــا بدون هیچ پدافنــد هوایی یا 
ســلاحی علیه عراق جنگیدیــم. زمانی که 
آمریکا، فرانسه، آلمان، انگلیس، اتحاد جماهیر 
شــوروی، چین از عراق حمایــت می کردند، 
بدون هیچ چیز به مدت هشت سال جنگیدیم 
و یک اینچ از خاک ایران را به آن ها ندادیم.«

معاون رئیس جمهــور ایران تأکید کرد: »ادعا 
دربــاره نابــودی پدافند هوایی ایــران، یک 
داستان ســرایی اســت و علت هایی برای این 
داســتان سرایی وجود دارد. بله صدماتی وارد 
شــد، اما پدافندی نابود نشــده است. هشت 
ســال بدون هیچ ســلاحی علیه کشوری که 
همــگان از آن حمایت می کردند جنگیدیم و 
ذره ای از خاکمان تصرف نشد. این مسئله در 
220 سال گذشــته در تاریخ ایران، بی سابقه 
بود. در 220 ســال پیش از جنگ عراق، در 
هر جنگی که در آن حضور داشتیم، شکست 
خوردیم.« او افزود: »جمهوری اسلامی ایران، 
اولین حکومت در ایران است که در 2۵0 سال 
گذشته ذره ای از خاک ایران را از دست نداده 
اســت، پس درباره حکومتی ضعیف صحبت 

نمی کنیم.«
در گذشته طعمه ساده ای بودیم 

معاون راهبردی رئیس جمهور خطاب به فرید 
زکریا گفــت: »اما به ســوال این گونه جواب 
می دهم که دفعاتی که مقاومت یا به اصطلاح 
نیروهای نیابتی ایران از دستورات ایران پیروی 
کرده اند را بگویید. در چنین شرایطی، زمانی 
که آن ها هرگز از دســتورات ایــران پیروی 
نکرده اند، ضربات فرضی وارد شــده بر آن ها 
روی قدرت ایران چه تأثیری دارد؟ اگر بگویید 
از لحــاظ دیپلماتیک، بــرای محور مقاومت 
رایزنی کردیم، باید بگویم که هرگز نقش خود 

در منطقه را تضعیف نکردیم.«
ظریف افزود: »شما می گویید سرمایه گذاری 
ایران در محــور مقاومت، تصمیمی نابخردانه 
بوده اســت، اما به باور من، ما به قدرت های 
ایدئولوژی باور داریم. توانایی ایدئولوژیک ایران 

برای کشاندن شــهروندان کشورهای متعدد 
در جهان بــه خیابان ها، به ما قدرت می دهد. 
همچنــان از این قدرت برخوردار هســتیم و 
می توانیم مشــابه اوایل انقلاب اســلامی، به 

مردم جهان انگیزه بدهیم.«
ظریف تأکیــد کرد: »البتــه از لحاظ داخلی 
اشتباهاتی داشتیم و نیاز داریم روی آن ها کار 
کنیم، پس اکنون فرصتی است برای حرکت 
رو بــه جلو. به خاطر تاریخ ایــران، همواره به 
کشــورهای خارجی به چشم یک تهدید نگاه 
کردیم و در دهه های اخیر نشــان دادیم که 
طعمه بقیه نخواهیم شــد. در گذشته طعمه 
ســاده ای بودیم، انگلیس ها، روس ها کشور را 
اشــغال کرده بودند و پــس از جنگ جهانی 
دوم، یک قحطی تحمیل کرده بودند، اما دیگر 

کشورها ایران را کشوری ضعیف نمی دانند.«
ایران یک تهدید امنیتی نیست

ظریف در پاســخ به سوال زکریا درباره ادعای 
منابع اطلاعاتی آمریکا پیرامون فرصت چند 
هفته ای ایران برای ســاخت سلاح هسته ای 
گفت: »اگر می خواســتیم ســلاح هسته ای 
بسازیم، تا الان آن را ساخته بودیم. برنامه های 
هسته ای که با هدف ساخت سلاح هسته ای 
شکل می گیرند شــبیه برنامه هسته ای ایران 
نیســتند، آن  نوع برنامه ها کامــلا مخفیانه 

هستند.«
او افــزود: »افرادی همچون اســرائیلی ها که 
نگــران برنامه هســته ای ما هســتند و ادعا 
می کنند که ایران ظرف چنــد روز می تواند 
سلاح هسته ای بسازد، خود از برجام استقبال 
نکردند. برجام می توانست 1۵ سال ایران را از 
سلاح هسته ای دور نگه  دارد. افرادی همچون 
نتانیاهو که در دهه ۹0 میلادی مدعی شده اند 
که ایران ظرف ۶ ماه می تواند سلاح هسته ای 
بسازد. حدود 30 سال از ادعای اولیه نتانیاهو 
می گذرد و اکنون ادعای آن ها این اســت که 
ایران می تواند ظرف چند روز سلاح هسته ای 

بسازد.«
ظریــف تأکید کــرد: »ما به ایــن می گوییم 
امنیت سازی تا ایجاد امنیت. ایران یک تهدید 
امنیتی نیســت. برخی ایــران را یک تهدید 
امنیتی جلوه می کنند. ایران هراسی و اسلام 
هراسی یک ابزار برای آن ها است تا اقداماتی 
مشابه نسل کشــی در غزه انجام دهند. آن ها 
می گوینــد درحال این اقدامــات علیه ایران 
هستند. اما آن ها در حال نسل کشی کودکان 

در غزه هستند.«
مشاورین ترامپ برداشت غلط داشتند 

نه شخص ترامپ
معــاون راهبــردی رئیس جمهور در پاســخ 
به ســوال زکریا درباره یادداشــت ظریف در 
نشــریه »فارن افرز« و اظهــارات او مبنی بر 
وجــود فرصتی برای انعقاد توافق هســته ای 
بین ایران با ترامپ گفت: »امیدواریم دیگران 
منطق و عقلانیت را انتخاب کنند. اما بگذارید 
این مســئله را باز کنم. جان بولتون در فوریه 
201۷ به فرانسه سفر کرد. او در سال 201۶ 
گزارشــی درباره نحوه خروج ترامپ از برجام 
نوشته بود.« ظریف تأکید کرد: »او از منافقین 
حدود 40 هزار دلار رشــوه دریافت کرده بود. 
بولتون در سخنرانی خود در اجلاس منافقین 
گفت که سال دیگر )201۸( در تهران جشن 
خواهیم کرد و ماه آوریل به مشاور امنیت ملی 
ترامپ تبدیل شد. پامپئو 2 روز پس از تأیید 
صلاحیت خــود به عنوان وزیــر امور خارجه 
ترامپ به اســرائیل ســفر کرد و از نتانیاهو 

خواســت تا نمایشــی تصنعی درباره اسناد 
محرمانه سرقت رفته از ایران ایجاد کند.«

او افزود: »ترامپ هشتم می از برجام خارج شد. 
وقتی به این تحولات نگاه می کنید و با رهبران 
کشورها صحبت می کنید متوجه می شوید که 
آن ها ترامپ را متقاعد کرده بودند که ایران در 
حال ســقوط است و خروج ناگهانی از برجام، 
میخ آخر در تابوت ایران خواهد بود. در مرحله 
دوم، اســناد ادعایی به نمایش گذاشته شده 
توسط نتانیاهو باعث شد تا حمایت جهانی از 
آمریکا برای خروج از برجام شــکل بگیرد. هر 
2 نکته، حاکی از برداشت های غلط مشاورین 

ترامپ است نه شخص ترامپ.«
ظریــف تأکید کرد: »این بــار ترامپ بولتون، 
هوک )برایان هوک(، پمپئو و دیگر افراد را از 
دولت خود بیرون کرده است. ترامپ محافظت 
از بولتون که برپایه ادعای مضحک خواســت 
ایران برای قتل او را نیز لغو کرده اســت. این 
ادعا همواره غلط بوده اســت. در همین راستا 
امیدوارم ترامپ در دولت دوم خود مصمم تر، 
واقع گراتر و آگاهانه تر باشد و بداند که خروج 
او از برجام که به اذعان او به خاطر اســرائیل 
انجام شده است، باعث توسعه گسترده برنامه 

هسته ای ایران شده است.«
او گفــت: »ترامپ در مراســم تحلیف خود 
تأکید کرد که اینبار هیچ کاری به خاطر دیگر 
کشــورها نخواهد کرد. به اذعان آمریکایی ها، 
ایران چندین روز تا ســاخت سلاح هسته ای 
فاصله دارد. البته مجــددا تأکید می کنم، ما 
به دنبال سلاح هســته ای نیستیم. اما ترامپ 
در اهداف خود برای خــروج از برجام، یعنی 
وادار کردن ایران برای محدودســازی برنامه 

هسته ای خود، شکست خورده است.«
معــاون راهبردی رئیس جمهور افزود: »البته 
او )ترامپ( تحریم های ســنگینی علیه ایران 
اعمال کرده اســت. او باید بداند که اقشــار 
ضعیف در ایران درحال زجر کشــیدن بابت 

تحریم های او هستند.«
او در پاسخ به سوالی درباره خواست برخی در 
واشــنگتن برای ایجاد توافقی فراگیر با ایران 
که »عدم حمایت از نیروهای نیابتی ایران« را 
شامل شود گفت: »ما هرگز نیروی نیابتی در 

منطقه نداشتیم.«
ظریف افــزود: »آمریکا همواره تأکید می کرد 
کــه باید توافقی منطقه ای داشــته باشــیم. 
خب اکنون توافقی منطقــه ای داریم. روابط 
ایران با کشــورهای منطقه از جمله عربستان 
سعودی، امارات و دیگر کشورها خوب است. 
در یادداشتی نیز تأکید کردم که باید سازمانی 
در منطقه ایجاد کنیم تا گفت وگوی منطقه ای 

گسترش یابد.«
او تأکید کرد: »دیگر کشــورها ادعا می کنند 
که دســتان ایران در منطقه قطع شده است. 
خب پس چرا نگران آن هســتید؟ اگر ایران 
در منطقــه قدرتی نــدارد پس چــرا نگران 
هستید؟ ادعای حمایت ایران از محور مقاومت 
و خواســت واشنگتن برای قطع این حمایت، 
آدرس اشتباه دادن به این مسئله است. ریشه 
بحران منطقه و شــکل گرفتــن مقاومت در 
تل آویو، اشغالگری و نسل کشی اسرائیل علیه 
فلســطینیان است. ریشه این بحران در ایران 

نیست.«
اقلیت ها در ایران استاندار شده 

و مقام گرفته اند
معاون راهبــردی رئیس جمهور در پاســخ 
به ادعای زکریا درباره حقــوق زنان در ایران 
و وعده هــای رئیس جمهور در طــول کارزار 
انتخاباتی خود گفت: »مایه افتخارم است که 
بگویم در تشــکیل کابینه دولت ایران نقشی 
داشــتم و چهار زن در کابینــه حضور دارند. 
زمانی کــه در خیابان های تهران حضور پیدا 
می کنیــد می بینید که برخلاف قانون، برخی 
حجاب های خود را رعایت نکرده اند، اما دولت 
تصمیم گرفته تا زنان را تحت فشار قرار ندهد 
و رئیس جمهور پزشکیان به وعده خود عمل 
کرده است.« ظریف افزود: »اقلیت ها در ایران 
استاندار شده و مقام گرفته اند. در کابینه نیز 
فــردی اقلیت وجود دارد. پزشــکیان به این 
دســتاوردها افتخار می کنــد. هرچند کافی 
نیســت، بلکه قدم به ســوی جهتی درست 
اســت.« معاون راهبردی رئیس جمهور ایران 
تأکید کرد: »برخلاف دیگر کشورها، در ایران 
همه صداها شنیده می شود و احزاب سیاسی 
مختلفی داریم و همــه صداها، چه صداهای 
همسو چه صداهای مخالف فعال هستند.« او 
در پایان گفت: »به همه دیدگاه های مختلف 

احترام می گذارم.«

نایــب رئیس اول کمیســیون برنامه و 
گفت:حتی کشــورهای  مجلس  بودجه 
دوستی نظیر روســیه و چین از ایران 
خواسته اند که جمهوری اسلامی مسائل 
خــود را در FATF حل کند تا همکاری 
بهتری در مســائل تجاری و اقتصادی 
بین این کشورها انجام شود و برخی از 
چالش ها در مــراودات برای صادرات و 

واردات رفع شود.
مهــرداد لاهوتی، دربــاره واکنش تند برخی 
سیاسیون و نمایندگان مجلس علیه بررسی 
دوباره FATF در مجمع تشخیص مصلحت 
نظــام، گفت: پیش از این FATF در مجلس 
نهم به تصویب رسید و شورای نگهبان برخی 
از بندهای آن را تصویب کرد و برخی از بندها 
هم به تصویب نرسید تا این مصوبه به مجمع 
تشخیص مصلحت نظام ارجاع شود و مجمع 
تشخیص در آن زمان این مصوبه را بلاتکلیف 
گذاشت. نایب رئیس اول کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با 
ایرنا، افزود: در دولت چهاردهم با درخواســت 

رئیــس جمهور و موافقت رهبر معظم انقلاب 
رسیدگی به این مصوبه در دستور کار مجمع 
تشخیص مصلحت نظام قرار گرفت تا باردیگر 
موضــوع FATF ، CFT و لوایــح پالرمو در 
مجمع بررسی شود. نماینده لنگرود در مجلس 
در تعریفی از مجمع تشخیص مصلحت نظام 
عنوان کرد: مجمع تشخیص به این معناست 
که اگر موضوعی بخواهد خلاف قانون اساسی 
یا خلاف شــرع به قانون تبدیل شود، مجمع 
وارد عمل شــده و مصلحت نظام را برای آن 
موضوع در نظر می گیرد و نســبت به بررسی 
آن اقــدام می کند. برهمین اســاس مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام در این زمان طبق 
 FATF، فرمایش رهبر معظم انقلاب موضوع
CFT و لوایح پالرمو را بررسی می کند. البته 
هر تصمیمی که مجمع تشخیص درباره آنها 
بگیرد قابل احترام است. وی با بیان اینکه در 
شــرایط فعلی کشــور، FATF یک ضرورت 
محســوب می شــود تاکید کرد: با توجه به 
فشارهای اقتصادی به کشور، FATF می تواند 
به کاهش این فشارها کمک کند. البته این به 

معنای حل تمام مشکلات اقتصادی کشور با 
بهره بردن از FATF نیست. از طرفی بیشتر 
بندهــای FATF در زمانی که آقای طیب نیا 
)وزیــر امور اقتصاد و دارایــی دولت یازدهم( 
تصویب و اجرا شد و فقط موضوعات مربوط به 

CFT و لوایح پالرمو باقی مانده است.
لاهوتی ادامه داد: حتی کشــورهای دوستی 
نظیر روســیه و چین از ایران خواسته اند که 
 FATF جمهوری اسلامی مسائل خود را در
حل کند تا همکاری بهتری در مسائل تجاری 
و اقتصادی بین این کشــورها انجام شــود و 
برخــی از چالش ها در مراودات برای صادرات 

و واردات رفع شود.
ایــن نماینده مجلس تاکید کــرد: در چنین 
شرایطی، باید مجلس و دولت فضای اجتماعی 
و سیاسی کشور را به سمت آرامش سوق دهند 
و در برابر برخی مســائل که دولت چهاردهم 
آنها را پیگیری می کند، مانند مذاکره با آمریکا، 

فضای تنش زا در جامعه ایجاد نکنند.
نماینــده لنگــرود در مجلس با بیــان اینکه 
تصمیم به مذاکره با آمریکا توســط حاکمیت 

اتخاذ می شــود، گفت: همه دولت ها در ادوار 
مختلف انقلاب اسلامی یک حلقه واسط بین 
حاکمیت و طــرف مقابل مذاکره بودند و اگر 
قرار بر مذاکره باشــد، این تصمیم حاکمیت 
اســت و دولت در مرحله نخست این تصمیم 
قرار نگرفته است. نایب رئیس اول کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: شــورای عالی امنیت ملی متشــکل از 
سران قوا، فرماندهان نظامی و انتظامی و سایر 
مقامات عالیرتبه کشور هستند و در حقیقت 
بخش مهمی از حاکمیت محسوب می شوند و 
اگر این مسئولان تصمیم گرفتند که مذاکراتی 
انجام شود، من نماینده یا مسئول باید از این 
تصمیم تبعیت کنیم و قرار نیســت هر فرد 
مســئول، نماینده یا فعال سیاســی براساس 

اظهارنظر شخصی ارائه دهد.
لاهوتــی اضافه کرد: حتی مصوبات شــورای 
عالی امنیت ملی باید بــه تایید رهبر معظم 
انقلاب برسد که نشــان می دهد تمام ارکان 
نظــام درخصوص مســائل مهمــی از جمله 

مذاکرات تصمیم گیری می کنند. 

ظریف در داووس:

ایران تهدید امنیتی نیست

مهرداد لاهوتی:

نماینده یا فعال سياسی نباید بر خلاف تصميم حاكميت اظهار نظر شخصی ارائه دهد


